

Вестник Дипломатической академии МИД России. Россия и мир

ISSN 2410-2415

Периодичность выхода — 4 раза в год.

Научный периодический журнал «Вестник Дипломатической академии МИД России. Россия и мир» издается Дипломатической академией Министерства иностранных дел России с сентября 2014 г. Публикуется ежеквартально. Входит в Перечень рецензируемых научных изданий, в которых должны быть опубликованы основные научные результаты диссертаций на соискание ученой степени кандидата наук, на соискание ученой степени доктора наук, рекомендованный Высшей аттестационной комиссией (ВАК) при Минобрнауки России (вступил в силу 1 декабря 2015 г.). Журнал включен в Российский индекс научного цитирования (РИНЦ).

Цель журнала — публикация материалов по специальностям: «исторические науки и археология», «экономические науки», «политология».

Журнал рассчитан на профессиональных исследователей, аналитиков, практиков в области международных отношений и мировой экономики, а также широкий круг читателей, интересующихся российской и зарубежной внешней политикой.

Подписка

Подписку на журнал «Вестник Дипломатической академии МИД России. Россия и мир» можно оформить в почтовых отделениях на территории Российской Федерации. Подписной индекс в «Объединенном каталоге. Пресса России. Газеты и журналы» на 1-е полугодие 2018 г. — 94182.

Научный руководитель

Е.П. Бажанов, д.и.н., профессор, заслуженный деятель науки Российской Федерации

Редакционная коллегия

А.Ю. Чудодеев — главный редактор, к.и.н.

И.Л. Бендерский — редактор

П.А. Развин — ответственный секретарь, к.э.н.

А.Г. Володин — д.и.н.

С.М. Гаврилова — к.и.н.

Т.А. Закаурцева — д.и.н.

О.П. Иванов — д.п.н.

М.А. Кукарцева — д.ф.н.

Ли Цзинцзе — академик (КНР)

Н.И. Маслакова-Клауберг — к.п.н.

М.А. Неймарк — д.и.н.

Адрес редакции:

119021, г. Москва, ул. Остоженка,

д. 53/2, стр. 1

Дипломатическая академия МИД России

www.dipacademy.ru

Адрес электронной почты:

vestnikdipacademy@yandex.ru

Издатель:

Дипломатическая академия МИД России

119021, г. Москва, ул. Остоженка,

д. 53/2, стр. 1

www.dipacademy.ru

Издание зарегистрировано Федеральной службой по надзору в сфере связи, информационных технологий и массовых коммуникаций (Роскомнадзор), регистрационный номер ПИ № ФС77-56911 от 30 января 2014 г.

Авторские права на публикуемые материалы принадлежат редакции журнала и авторам статей. Позиция редакции не обязательно совпадает с мнением авторов. Перепечатка материалов без разрешения редакции запрещена. При использовании материалов ссылка обязательна.

© Дипломатическая академия МИД России, 2017

© Оформление. ООО «ИТК «Дашков и К°», 2017

СОДЕРЖАНИЕ

МИРОВАЯ ПОЛИТИКА И МЕЖДУНАРОДНЫЕ ОТНОШЕНИЯ

Круглый стол «Стратегия Китая в XXI веке»	6
<i>Борисова Ю.М.</i> Система регулирования медиа в Китае	26
<i>Кукарцева М.А.</i> Политическая коммуникация и обретение легитимности (К вопросу об итогах выборов в бундестаг в ФРГ)	33
<i>Васецова Е.С.</i> Позиция Израиля по сирийскому конфликту	44

РЕГИОНАЛЬНЫЕ ПРОБЛЕМЫ

<i>Маталаева Ф.Э.</i> Нелегальная иммиграция в Евросоюзе	55
<i>Воробьева Ю.В.</i> Внешняя культурная политика Италии в контексте стратегических дилемм Ф. Матарассо и Ч. Лэндри	65
<i>Рожков И.С.</i> Многостороннее сотрудничество прикаспийских стран в сфере обеспечения безопасности в Каспийском регионе	78

ИСТОРИЯ И РЕЛИГИЯ

<i>Омаров К.А.</i> Исламская Республика Иран: этапы двусторонних отношений с СССР и Россией	89
<i>Тузмухамедов Б.Р.</i> От «Греков» до Тартуса (Эпизоды из истории договорного оформления статуса российских войск за рубежом)	98
<i>Левицкий В.Б.</i> Тема Саара в отношениях между Францией и Германией (1945–1956)	111

НАУЧНАЯ ЖИЗНЬ

<i>Развин П.А.</i> Образ, продолжающий светить (Рецензия на англоязычную версию книги «Светлый мир Натальи Бажановой»)	124
Частные военные компании в России и в мире (Беседа с руководителями межрегиональной ассоциации ветеранов подразделений специального назначения «Авангард» В.И. Булатовым и ООО «Центр “Антитеррор”» С.В. Епишкиным)	128
К сведению авторов	138

The Herald of the Diplomatic Academy of the MFA of Russia. Russia and the World

ISSN 2410-2415

Periodicity of issue — 4 times per year.

Academic periodic journal “The Herald of the Diplomatic Academy of the MFA of Russia. Russia and the World” is published by the Diplomatic Academy of the Ministry of Foreign Affairs of Russia since September, 2014. It is published quarterly. It is included in the List of the Russian reviewed academic journals in which the main scientific results of the dissertations for the bestowing of the academic degrees of doctors and candidates of sciences are to be published as recommended by the Supreme Attestation Commission (VAK) under the RF Ministry of Education and Science (came into force on December 1, 2015). The journal is included in the Russian Science Citation Index (RSCI).

The mission of the journal is to disseminate the results of Russian and foreign studies on the specialties: “historic sciences and archeology”, “economic sciences”, “political science”, as well as to hold “round tables”.

The journal is designed for professional researchers, analysts and practical experts in the field of international relations and a wide range of readers interested in external policy of Russia and foreign countries.

Subscription

Subscription to the journal “The Herald of the Diplomatic Academy of the MFA of Russia” may be registered at the post offices in the territory of the Russian Federation. The subscription index in “The Consolidated Catalogue. Press of Russia. Newspapers and Journals” for the 1st half of 2018 — 94182.

Academic Advisor
Evgeny Bazhanov, DSc (History)

Editorial Board

Alexander Chudodeev — Editor-in-Chief, PhD (History)

Igor Benderskiy — Editor

Petr Razvin — Executive Secretary, PhD (Economics)

Andrey Volodin, DSc (History)

Svetlana Gavrilova, PhD (History)

Tatiana Zakaurtseva, DSc (History)

Oleg Ivanov, DSc (Political Science)

Marina Kukartseva, DSc (Philosophy)

Li Jingjie, Academician, PRC

Natalya Maslakova-Klauberg, DSc (Political Science)

Mark Neimark, DSc (History)

Address:

53/2, 1, Ostozhenka ul., Moscow, 119021, Russia

Diplomatic Academy, MFA, Russia

www.dipacademy.ru

E-mail address:

vestnikdipacademy@yandex.ru

Publisher:

Diplomatic Academy, MFA, Russia,

53/2, 1, Ostozhenka ul., Moscow, 119021, Russia

www.dipacademy.ru

Federal Service for Supervision in the Sphere of Telecommunication, Information Technologies and Mass Communications (Roskomnadzor).

Reg.No. ПИ № ФС77-56911 of January 30, 2014.

The copyrights on the published materials belong to the editorial staff of the journal and the authors of the articles. The position of the editorial staff does not necessarily coincide with the authors' opinion. Reprinting of the materials without the consent of the editorial staff is forbidden. References are mandatory when the materials are used.

© Diplomatic Academy, MFA, Russia, 2017

© Page make-up: Publishing and trading Corporation «Dashkov & Co.», 2017

**The Herald of the Diplomatic Academy of the MFA of Russia.
Russia and the World. 2017. No.3 (13)**

CONTENTS

WORLD POLITICS AND INTERNATIONAL RELATIONS

“Strategy of China in the 21st century” Round Table	6
<i>Yulia Borisova</i> . System of media regulation in China	26
<i>Marina Kukartseva</i> . Political communication and obtaining of legitimacy (Concerning the results of elections to Bundestag in the FRG)	33
<i>Elena Vasetsova</i> . Israel’s position on the Syrian conflict	44

REGIONAL PROBLEMS

<i>Farida Matalaeva</i> . Illegal immigration in the European Union	55
<i>Yulia Vorobyova</i> . Foreign cultural policy of Italy in the context of strategic dilemmas of F. Matarasso and C. Landry	65
<i>Ilya Rozhkov</i> . Multilateral cooperation of the Caspian states in the sphere of security in the Caspian Region	78

HISTORY AND RELIGION

<i>Kamal Omarov</i> . Islamic Republic of Iran: stages of its bilateral relations with the USSR and Russia	89
<i>Bakhtiyar Tuzmukhamedov</i> . Since “Greeks” till Tartus (Episodes from the history of treaties establishing the status of Russian troops abroad)	98
<i>Valery Levitsky</i> . Theme of the Saar in the relations between France and Germany (1945–1956)	111

ACADEMIC LIFE

<i>Petr Razvin</i> . Image that continues to shine (A review of English language version of “Natalia Bazhanova: A Radiant Life” book)	124
Private military companies in Russia and the world (Interview with heads of the interregional association of veterans of the Special Forces units “Avangard” Vladimir Bulatov and “Tzentr ‘Antiterror’” Ltd. Sergey Yepishkin)	128
Notice to the authors	138